
 

Valtuusto kohta 8 

Kiitos viranhaltijoille pitkällisestä ja luottamushenkilöitä osallistavasta valmistelusta. 

Kouluverkon supistuminen ja tiivistäminen, missä on tämän suuntauksen todelliset 
säästöt? Suomessa on tehty keskittämistä ja lakkautettu kouluja innokkaasti, tässä 
suuntauksessa Raahekin on ollut mukana. Suuntausta suurempien koulujen 
rakentamiseen on perusteltu säästöillä, kuitenkaan näitä säästöjä ei voida osoittaa 
saavutetun. Näin on tutkimusten mukaan koko maassa, eikä Raahe ole poikkeus 
tästä. 
Sen sijaan jatkuvasti kasvavilla lasten ja nuorten ongelmilla on tutkimuksissa todettu 
olevan yhteys turvattomuuden ja ulkopuolisuuden tunteiden syntymiseen, lasten 
kerääminen ympäri kyliä keskustan isoihin kouluihin on mahdollisesti osaltaan 
Raahessakin lisännyt erityisluokkien tarvetta. 
Strategiamme mukaan panostamme lapsiin ja nuoriin, joten miksi emme Raahessa 
uskaltaisi tehdä toisin ja pitää kyläkoulujamme vahvuutena, jota voidaan rohkeasti 
markkinoida. Pidetään koko Raahen seutukunta asuttuna, ja annetaan selvä signaali 
että meillä tarvittaessa uskalletaan tehdä päätöksiä myös uusien kyläkoulujen 
rakentamisesta, jos lapsia kouluihin riittää. Mielestämme nyt valtuustolle esitettävä 
pohjaesitys tukee tätä mahdollisuutta, jos se halutaan hyödyntää. 
On suorastaan huvittavaa että meille on esitelty koulujen lakkauttamisen mukanaan 
tuomia säästöjä, kun tähän samaan valtuustoon esitetään yli miljoonan euron 
lisätalousarviota, josta koulukyydityksien osuus on noin puoli miljoonaa. Jos 
kuljetuskustannukset ovat näin heikosti arvioitavissa, niin kuinka voidaan edes 
puhua säästöistä.  
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